

[Text]

sively involved in a direct fashion as well as in a planning and advocacy role.

We currently operate four neighbourhood pre-school centres in the community. We also operate a pre-school day home program which is approved and supervised by City of Medicine Hat personnel and an out-of-school care program for children requiring out-of-school care.

We are currently actively involved and later today you will be hearing a presentation on the Medicine Hat child care evaluation project. Mrs. Costea is the chairman of the committee which oversaw the project. This is a project on which we have placed considerable emphasis these last two or three years on a partnership basis with the Province of Alberta and with the private operators from our community.

With those very brief comments, I will turn the actual presentation of the document over to Mr. Bonneville.

Mr. Larry Bonneville (Co-ordinator, Community Development, City of Medicine Hat): Thank you, Bob. I would invite any members of the task force and Bob and Susan to interrupt at any point if you have any questions or you wish to pursue any particular point as we go along.

The City of Medicine Hat feels privileged and pleased that the House of Commons task force on child care has chosen to include Medicine Hat in its itinerary of hearings.

The community of Medicine Hat has a somewhat unique history in the provision of child care. The city was one of the first municipalities to commence the financing of child care services in 1968. Until approximately 1978-79, the City of Medicine Hat was the sole provider of licensed child care in the community. After that, as a consequence of provincial policy changes, there has been an expansion of private, profit and non-profit child care services in the community.

The Corporation of the City of Medicine Hat currently provides approximately 40% to 50% of the child care services in the community, including neighbourhood group pre-school centres for children ages two to six and a system of neighbourhood day home programs for pre-schoolers approved and supervised by city staff. There is a similar system of day homes for out-of-school care children.

We are proud to have the reputation in the Province of Alberta of being a pioneer in the development of child care policies and practices. This innovation was recently reconfirmed when the city formed a unique partnership with private operators and the provincial government in the development of another first for the Province of Alberta, that being the Medicine Hat child care evaluation project, to which Bob alluded and which you will hear more about later. We believe this particular project has the potential of assisting operators and decision-makers to improve the quality of child care services throughout Canada. It is within this historical framework that we respectively submit these general comments for your consideration.

[Translation]

nous continuons à jouer dans ce domaine un rôle direct de fournisseur ainsi qu'un rôle de planification et de promotion.

Nous administrons actuellement quatre garderies préscolaires de quartier dans la communauté. Nous administrons également un programme préscolaire dans des foyers approuvés et surveillés par le personnel de la ville de Medicine Hat et un programme de garderie préscolaire pour les enfants qui en ont besoin.

Nous sommes activement engagés dans un programme d'évaluation des services de garde d'enfants à Medicine Hat, qui fera plus tard aujourd'hui l'objet d'un exposé. M^{me} Costea est la présidente du comité chargé de la surveillance du programme. Ces dernières deux ou trois années, nous avons participé très activement à ce programme de pair avec la province d'Alberta et avec les garderies privées de notre communauté.

Je demanderai maintenant à monsieur Bonneville de vous présenter notre mémoire.

M. Larry Bonneville (Coordonnateur): Merci Bob. J'invite les membres du comité ainsi que Bob et Susan à m'interrompre, soit pour poser des questions, soit pour commenter quelque point de l'exposé.

La ville de Medicine Hat est très honorée de recevoir le Comité spécial de la Chambre des communes sur la garde d'enfants.

Medicine Hat a une histoire assez unique dans la fourniture des services de garde d'enfants. La ville a été une des premières municipalités à financer ces services en 1968. Jusqu'à environ 1978-1979, la ville de Medicine Hat était seul fournisseur de services agréés de garde d'enfants dans la communauté. Après cette date, à la suite de changements dans les politiques provinciales, il y a eu, dans la communauté, une expansion des services privés de garde d'enfants, à but lucratif et à but non lucratif.

À l'heure actuelle, la corporation de la ville de Medicine Hat fournit environ 40 à 50 p. 100 des services de garde d'enfants dans la communauté, y compris des centres préscolaires de quartier pour des enfants de deux à six ans et un système de services de garde au foyer dans les quartiers, pour des enfants d'âge préscolaire, agréé et surveillé par le personnel de la municipalité. Il existe un système semblable de garde à domicile, en dehors des heures de classe.

Nous sommes fiers de la réputation de pionnier de la province d'Alberta dans la mise au point des politiques et des pratiques de garde d'enfants. Cette attitude innovatrice a récemment été confirmée lorsque la ville, le gouvernement provincial et les garderies privées ont uni leur efforts dans une entreprise sans parallèle, le programme d'évaluation des services de garde d'enfants à Medicine Hat, auquel Bob a fait allusion et qui fera l'objet d'un exposé subséquent. Nous croyons que ce programme est en mesure d'aider les administrateurs et ceux qui sont chargés de prendre des décisions dans le domaine de la garde d'enfants à améliorer la qualité des services de garde partout au Canada. C'est dans ce contexte